
Protokół Nr XXII/12
Rady Miejskiej w Szydłowcu

z dnia 26 listopada 2012r.

Sesja odbyła się  w sali  Szydłowieckiego Centrum Kultury i  Sportu– 
Zamek przy ul. gen. J. Sowińskiego 2. 
Na  sesji  obecnych  było  13  radnych.  Nieobecni  usprawiedliwieni:  radna 
Krystyna Bednarczyk i radny Wojciech Winiarski.
W  sesji  udział  wzięli  –  burmistrz  A.  Jarzyński,  zastępca  burmistrza 
K. Ziółkowski,  skarbnik  I. Czarnota,  sekretarz  D.  Kubiś,  radca  prawny 
I. Zielezińska, sołtysi, kierownicy wydziałów i jednostek podległych Gminie 
oraz osoby zaproszone

Ad.1.
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Artur Łyczek otworzył sesję, powitał 
zebranych i przewodniczył obradom.

Przewod.  obrad  stwierdził  prawomocność  obrad  na  podstawie  listy 
obecności.

Ad.2.
Przewod. obrad przedstawił ustalony porządek sesji:
1. Otwarcie obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu Nr XX/12 z dnia 19 października i Nr XXI/12 z dnia 

29 października 2012 r.
4. Informacja z prac burmistrza pomiędzy sesjami.
5. Informacja  burmistrza  o  wprowadzeniu  zmian  w  budżecie  w  trybie 

art. 257 pkt 1 ustawy o finansach publicznych.
6. Informacja o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:  
a) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2012 – 2022,
b) zmian w uchwale budżetowej na rok 2012,
c) zmiany uchwały Nr 277/LIII/10 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 

9 lipca  2010  r. w sprawie  szczegółowych  warunków  przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 
z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób 
z zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowych  warunków 



częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 
ich pobierania, 

d) zmiany  załącznika  nr  1  do  uchwały  Nr  71/XII/03  Rady  Miejskiej 
w Szydłowcu  z  dnia  23 października  2003  r.  w  sprawie  sprzedaży 
działek  gruntu  stanowiących  własność  Gminy,  zabudowanych 
garażami stanowiącymi własność osób fizycznych,

e) przyjęcia  Programu Współpracy Gminy  Szydłowiec  z  organizacjami 
pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność 
pożytku publicznego na 2013 rok.

f) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  dzierżawy  gruntu  w  trybie 
bezprzetargowyym stanowiącego własność gminy Szydłowiec na okres 
10 lat.

8. Sprawozdanie z działań sportowych realizowanych przez Wydział Sportu 
i Turystyki Centrum Kultury – Zamek za 2012 rok.

9. Interpelacje i zapytania radnych.
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
11. Informacja  przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  pismach  i  wnioskach 

skierowanych  do  Rady  w  okresie  między  sesjami  oraz  trybie  ich 
załatwienia. 

12. Sprawy różne.
13. Zamknięcie obrad.

Burmistrz  A. Jarzyński zawnioskował  o zmianę  porządku obrad poprzez 
wprowadzenie proj.  uchwały w sprawie  udzielenia  pomocy finansowej  dla 
Powiatu  Szydłowieckiego  i  zaproponował  jako  ppkt  „g”  oraz  jako  pkt  8 
wprowadzenie  debaty  w sprawie  wdrożenia  systemu gospodarki  odpadami 
a pozostałe punkty zmienia swoją numerację.

Przewod. Komisji Edukacji K. Gula  przedstawił wniosek komisji, aby na 
sesji  kier.  M. Zdziech przedstawił  tylko  Sprawozdanie z  wykonania zadań 
z zakresu  sportu  szkolnego  za  20011/2012  r.  natomiast  sprawozdanie 
merytoryczne  z  działań  sportowych  realizowanych  przez  Wydział  Sportu 
i Turystyki  Centrum Kultury  –  Zamek  za  2012 rok  zostało  przedstawione 
w miesiącu styczniu 2013 r. Zaproponował zmianę nazwy punktu 8 porządku 
sesji.

Przewod. obrad poddał pod głosowanie: 
wniosek Komisji Edukacji: za – 13 głosów /jednogłośnie/
wniosek o wprowadzenie nowego proj. uchwały: za – 13 głosów /jednogłośnie/
wniosek  o  wprowadzenie  nowego  punktu  „Debata  w  sprawie  wdrożenia 
systemu gospodarki odpadami”: za – 12 głosów, wstrzymujących się – 1 głos.

Ad.3.
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Przewod. obrad poinformował, że protokół Nr XX/12 z dnia 19 października 
i Nr  XXI/12  z  dnia  29  października  2012  r.  były  wyłożone  do  wglądu 
i ewentualnych  uzupełnień  w  Biurze  Rady  Miejskiej  w  obowiązującym 
terminie. Nie zgłoszono uwag i wniosków do protokołów wobec powyższego 
zaproponował przyjęcie ich bez odczytania.

Następnie  poddał  pod  głosowanie  przyjęcie  protokołu  Nr  XX/12  z  dnia 
19 października i Nr XXI/12 z dnia 29 października 2012 r. 
za –13 głosów. /jednogłośnie/

Ad.4.
Informację z prac Burmistrza Szydłowca pomiędzy sesjami Rady Miejskiej za 
okres  od dnia 29 października do dnia 26 listopada 2012 roku  przedstawił 
burmistrz A. Jarzyński

Burmistrz wydał następujące Zarządzenia:
1. Zarządzenie Nr 109/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 30 października 

2012  roku  w  sprawie  powołania  Zespołu  do  spraw  Samorządowego 
Zakładu Usług Komunalnych w Szydłowcu.

2. Zarządzenie Nr 110/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 31 października 
2012 roku w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu oraz 
planie finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2012.

3. Zarządzenie Nr 111/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 8 listopada 2012 
roku w sprawie powołania stałej komisji likwidacyjnej, określenia trybu 
jej pracy oraz sposobu likwidacji  środków trwałych Urzędu Miejskiego 
w Szydłowcu.

4. Zarządzenie Nr 112/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 14 listopada 2012 
roku  w  sprawie  zmian  w  planie  dochodów  i  wydatków  budżetu  oraz 
planie finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2012.

5. Zarządzenie Nr 113/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 15 listopada 2012 
roku  w  sprawie  przedstawienia  projektu  Uchwały  Budżetowej  Gminy 
Szydłowiec na 2013 rok oraz projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2013 – 2022.

6. Zarządzenie Nr 114/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 16 listopada 2012 
roku  w  sprawie  obniżenia  ceny  wywoławczej  w  II  przetargu  ustnym 
nieograniczonym  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  Nr  5  położonego 
w budynku  przy  ul.  Staszica  11  w  Szydłowcu  wraz  z  oddaniem 
w wieczyste użytkowanie 39/900 ułamkowych części gruntu.

7. Zarządzenie Nr 115/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 16 listopada 2012 
roku  w  sprawie  obniżenia  ceny  wywoławczej  w  III  przetargu  ustnym 
nieograniczonym  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  Nr  10  położonego 
w budynku przy ul. Iłżeckiej 4 w Szydłowcu.
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8. Zarządzenie Nr 116/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 16 listopada 2012 
roku  w  sprawie  powołania  komisji  przetargowej  o  przygotowania 
i przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na 
„Wyłonienie  operatora  obiektów  Międzygminnej  Strefy  Aktywności 
Gospodarczej  i Inkubatora  Przedsiębiorczości  w  ramach  realizacji 
projektu  pod  nazwą: Międzygminna  Strefa  Aktywności  Gospodarczej 
i Inkubator Przedsiębiorczości w Szydłowcu”. Projekt współfinansowany 
ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach 
Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa  Mazowieckiego 
2007  –  2013;  Priorytet  I Tworzenie  warunków dla  rozwoju  potencjału 
innowacyjnego  i przedsiębiorczości  na  Mazowszu;  Działanie  1.3. 
Kompleksowe przygotowanie terenów pod działalność gospodarczą.

Burmistrz  skierował  do  Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu  następujące 
projekty uchwał:
1. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2012 – 2022,
2. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2012,
3. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  277/LIII/10  Rady 

Miejskiej w Szydłowcu z dnia 9 lipca 2010 r. w sprawie szczegółowych 
warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze 
i specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  z  wyłączeniem  specjalistycznych 
usług  opiekuńczych  dla  osób  z zaburzeniami  psychicznymi  oraz 
szczegółowych  warunków  częściowego  lub  całkowitego  zwolnienia  od 
opłat, jak również trybu ich pobierania, 

4. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  załącznika  nr  1  do  uchwały 
Nr 71/XII/03 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 23 października 2003 r. 
w  sprawie  sprzedaży  działek  gruntu  stanowiących  własność  Gminy, 
zabudowanych garażami stanowiącymi własność osób fizycznych,

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  Współpracy  Gminy 
Szydłowiec  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2013 rok,

6. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy 
dzierżawy  gruntu  w  trybie  bezprzetargowyym  stanowiącego  własność 
gminy Szydłowiec na okres 10 lat,

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych 
udostępnionych dla operatorów i przewoźników, których właścicielem lub 
zarządzającym  jest  Gmina  Szydłowiec,  warunków  i  zasad  korzystania 
z tych  obiektów  oraz  ustalenia  stawek  opłat  za  korzystanie  z  nich 
i zdecydował o jego przekazaniu do Rady Miejskiej w Szydłowcu.
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Burmistrz  przekazał  do  Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu  Sprawozdanie 
z działań  sportowych  realizowanych  przez  Wydział  Sportu  i  Turystyki 
Centrum Kultury – Zamek za 2012 rok.

Ponadto Burmistrz:
- udzielał odpowiedzi na interpelacje radnych oraz wnioski komisji stałych 

Rady Miejskiej w Szydłowcu.
- w  okresie  od  19  do  29  października  2012  roku  wydano  4  decyzje 

umorzeniowe dla osób fizycznych w łącznym zobowiązaniu pieniężnym 
na kwotę 735,00 zł.

Ad.5.
Skarbnik Gminy I.  Czarnota poinformowała,  że w trybie  art.  257 pkt 1 
ustawy o finansach publicznych pomiędzy sesjami, tj. od dnia 12 września do 
19 października 2012 r. wprowadzone zostały następujące zmiany w budżecie 
gminy Szydłowiec na 2012r.:

W budżecie gminy Szydłowiec na 2012r. dokonano zmian w trybie 
art.  257  ustawy  o  finansach  publicznych  pomiędzy  sesjami,  tj.  29 
października 2012r., a 26 listopada 2012r. :

Zarządzeniem Nr 110/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 31 października 
2012r. dokonano zmian w planie dochodów i wydatków, jak niżej:

1. W rozdziale 85415  – Dec. Wojewody Mazowieckiego Nr 219 z dnia 22 
października  2012r – zwiększenie planu dochodów o kwotę 263.132 zł – 
na  dofinansowanie  świadczeń  pomocy  materialnej  dla  uczniów 
o charakterze socjalnym. 

2. W  rozdziale  75011  –  Dec.  Wojewody  Mazowieckiego  Nr  208  z  dnia 
16 października 2012r. – zwiększenie planu dochodów o kwotę 1.588 zł – 
środki  pochodzące  z  rezerwy  celowej  budżetu  państwa  na  zmiany 
systemowe  oraz  niektóre  zmiany  organizacyjne,  przeznaczone  na 
uzupełnienie  wydatków  na  ubezpieczenie  społeczne  pracowników 
w związku z podniesieniem wysokości składki rentowej o 2%. 

Zwiększenie o kwotę 264.720 zł.

Zarządzeniem Nr 112/2012 Burmistrza  Szydłowca z  dnia  14 listopada 
2012r. dokonano zmian w planie dochodów i wydatków, jak niżej:
1. W  rozdziale  85214  –  Dec.  Wojewody  Mazowieckiego  Nr  236  z  dnia 

22 października  2012r – zwiększenie planu dochodów o kwotę 77.000 zł 
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–   środki  pochodzące  z  rezerwy  celowej  –  przeznaczone  na  wypłatę 
zasiłków okresowych w części gwarantowanej z budżetu państwa.

2. W  rozdziale  85219  –  Dec.  Wojewody  Mazowieckiego  Nr  210  z  dnia 
18 października  2012r – zwiększenie planu dochodów o kwotę 25.920 zł 
–   środki  pochodzące  z  rezerwy  celowej  –  przeznaczone  na  wypłatę 
dodatków  w  wysokości  250  zł  miesięcznie  na  pracownika  socjalnego 
zatrudnionego  w  pełnym  wymiarze  czasu  pracy,  realizującego  pracę 
socjalną w środowisku.

3. W rozdziale  85212 i 85213 – Dec.  Wojewody Mazowieckiego Nr 240 
z dnia  22  października  2012r  –  zwiększenie  planu  dochodów o  kwotę 
279.444 zł –  środki  pochodzące  z  rezerwy celowej  –  przeznaczone na 
wypłatę  świadczeń  rodzinnych  i  świadczeń  alimentacyjnych  osobom 
uprawnionym do alimentów oraz na opłacanie składki na ubezpieczenie 
zdrowotne za osoby pobierające świadczenia pielęgnacyjne.

4. W  rozdziale  85216  –  Dec.  Wojewody  Mazowieckiego  Nr  235  z  dnia 
22 października  2012r – zwiększenie planu dochodów o kwotę 42.900 zł 
–   środki  pochodzące  z  rezerwy  celowej  –  przeznaczone  na  wypłatę 
zasiłków stałych.

5. W  rozdziale  85295  –  Dec.  Wojewody  Mazowieckiego  Nr  239  z  dnia 
22 października  2012r – zwiększenie planu dochodów o kwotę 25.000 zł 
– środki pochodzące z rezerwy celowej – przeznaczone na dofinansowanie 
realizacji programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”.

Zwiększenie o kwotę 450.264 zł.

Łącznie  w  okresie  objętym  niniejszą  informacją  plan  dotacji  został 
zwiększony o kwotę 714.984 zł.

Ad.6.
Zastępca  burmistrza  K.  Ziółkowski  przedstawił informację  z  realizacji 
uchwał  podjętych  na  ostatniej  sesji.  Poinformował,  że  na  ostatniej  sesji 
w dniu  29  października  br.  Rada  podjęła  uchwały:  Nr  134  –  została 
przekazana  do  Nadzoru  Budowlanego,  Nr  135-będzie  obowiązywała  od 
1 stycznia  2013  r.,  Nr  136-  będzie  obowiązywała  od  1  stycznia  2013  r., 
Nr 137- będzie obowiązywała od 1 stycznia 2013 r., Nr 138- jest w trakcie 
realizacji, Nr 139 – jest w trakcie realizacji.

Ad.7a.
Skarbnik I. Czarnota przedstawiła autopoprawkę do uchwały zmieniającej 
uchwalę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2022
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W  związku  ze  zwiększeniem  subwencji  oświatowej  o  kwotę  300.716  zł 

zmianie ulegają stany dochodów i wydatków w załączniku Nr 1 do projektu 

uchwały o w/w kwotę.

Plan dochodów po zmianach – 61.946.402 zł

Plan wydatków po zmianach – 61.984.843 zł.

a następnie odczytała proj.  uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 – 2022,

Opinie komisji:
Komisja  Infrastruktury  - powyższy  projekt  uchwały  zaopiniowała 
pozytywnie
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Edukacji – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Rewizyjna – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Statutowa – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/

Ad,7b.
Skarbnik  I.  Czarnota  przedstawiła  autopoprawkę do  uchwały  w sprawie 
zmian w uchwale budżetowej na rok 2012

W związku ze zwiększeniem subwencji oświatowej o kwotę 300.716 
zł,  zmianie  ulegają  dochody  i  wydatki  budżetu  na  2012  rok  (zmiana 
w załączniku Nr 1 i Nr 2 do projektu uchwały o ww. kwotę).
DOCHODY

Dział Rozdział § Treść Przed zmianą Zmiana Po zmianie

758   Różne rozliczenia 19 297 172,00 300 716,00 19 597 888,00

 75801  
Część oświatowa subwencji 
ogólnej dla jednostek 
samorządu terytorialnego

12 685 347,00 300 716,00 12 986 063,00

  2920
Subwencje ogólne 
z budżetu państwa

12 685 347,00 300 716,00 12 986 063,00

Razem: 61 645 686,00 300 716,00 61 946 402,00

Dochody bieżące 48 356 679,00 300 716,00 48 657 395,00

Dochody majątkowe 13 289 007,00 0,00 13 289 007,00
OGÓŁEM 61 645 686,00 300 716,00 61 946 402,00

WYDATKI
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Dział Rozdział § Treść Przed zmianą Zmiana Po zmianie

801   Oświata i wychowanie 22 286 916,00 300 716,00 22 587 632,00

 80101  Szkoły podstawowe 8 960 990,00 230 716,00 9 191 706,00

  4010
Wynagrodzenia osobowe 
pracowników

5 781 465,00 45 716,00 5 827 181,00

  4110
Składki na ubezpieczenia 
społeczne

983 238,00 70 000,00 1 053 238,00

  4270 Zakup usług remontowych 164 154,00 115 000,00 279 154,00

 80110  Gimnazja 5 633 838,00 70 000,00 5 703 838,00

  4010
Wynagrodzenia osobowe 
pracowników

3 836 618,00 20 000,00 3 856 618,00

  4110
Składki na ubezpieczenia 
społeczne

601 067,00 50 000,00 651 067,00

Razem: 61 684 127,00 300 716,00 61 984 843,00

Wydatki bieżące 47 862 911,00 300 716,00 48 163 627,00

Wydatki majątkowe 13 821 216,00 0,00 13 821 216,00

OGÓŁEM 61 684 127,00 300 716,00 61 984 843,00

Plan dochodów po zmianach – 61.946.402 zł

Plan wydatków po zmianach – 61.984.843 zł.

a następnie odczytała proj. uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 
na 2012 rok.

Opinie komisji:
Komisja  Infrastruktury  - powyższy  projekt  uchwały  zaopiniowała 
pozytywnie
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Edukacji – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Rewizyjna – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Statutowa – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/

Ad.7c.
Dyr. MOPS Józef Czerwiak przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr 277/LIII/10 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 9 lipca 2010 r. 
w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i  odpłatności  za  usługi 
opiekuńcze  i specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  z  wyłączeniem 
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specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 
opłat, jak również trybu ich pobierania, oraz uzasadnienie.

Konieczność  zmiany  uchwały  Nr  277/LIII/10  Rady  Miejskiej 
w Szydłowcu z  dnia  9  lipca  2010  r.  wynika  z  konieczności  dostosowania 
tabeli  odpłatności  do  nowych  kryteriów  dochodowych,  które  zostały 
wprowadzone od 1 października 2012 roku rozporządzeniem Rady Ministrów 
z  dnia  17  lipca  2012  r.,  poz.  823  w  sprawie  zweryfikowanych  kryteriów 
dochodowych  oraz  kwot  świadczeń  pieniężnych  z  pomocy  społecznej. 
Kryteria  te  stanowią  podstawę  do  ustalenia  przedziałów  dochodu 
uzyskiwanego  przez  osobę  samotnie  gospodarującą  lub  przypadającego  na 
osobę w rodzinie, który z kolei wpływa na wskaźniki odpłatności ponoszone 
przez podopiecznych korzystających z usług

Opinie komisji:
Komisja  Infrastruktury  - powyższy  projekt  uchwały  zaopiniowała 
pozytywnie
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Edukacji – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Rewizyjna – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Statutowa – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/

Ad.7d.
Specjalista  B.  Boruszewski przedstawił  proj.  uchwały  w sprawie  zmiany 
załącznika nr 1 do uchwały Nr 71/XII/03 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 
23 października  2003 r.  w sprawie  sprzedaży działek  gruntu stanowiących 
własność  Gminy,  zabudowanych  garażami  stanowiącymi  własność  osób 
fizycznych,

Działki  o  numerach  ewidencyjnych  5759  i  5757,  położone 
w Szydłowcu  przy  ul.  Staszica  stały  się  własnością  Gminy  Szydłowiec 
w roku 1991 w wyniku komunalizacji mienia państwowego.

Do roku 1991 grunt ten stanowił własność Skarbu Państwa.
Na ww. terenie w latach 1982 – 1985 wybudowanych zostało 97 

garaży przez osoby fizyczne bez wymaganych prawem pozwoleń na budowę, 
ponieważ  miejscowy  plan  zagospodarowania  przestrzennego  osiedla 
„Wschód”  nie  przewidywał  wówczas  w tym miejscu  działek  pod budowę 
garaży.

9



W  obowiązującym  miejscowym  planie  zagospodarowania 
przestrzennego  dla  obszaru  osiedla  „Wschód” teren  zajęty  pod garaże  jest 
oznaczony symbolem KS.1. teren parkingów, garaży oraz innych obiektów do 
obsługi pojazdów.

Rada Miejska w Szydłowcu podjęła w dniu 23 października 2003 r. 
uchwałę Nr 71/XII/03 w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej działek 
gruntu  stanowiących  własność  Gminy  zabudowanych  garażami  osób 
fizycznych oraz udziału w działkach stanowiących ciągi komunikacyjne. Na 
podstawie ww. uchwały uregulowało własność 81 osób.

Obecnie  rzeczoznawca  majątkowy  sporządził  nową  wycenę 
pozostałych do uregulowania stanu prawnego działek .

W związku z powyższym zachodzi konieczność zmiany załącznika 
nr 1 do ww. uchwały.

Opinie komisji:
Komisja  Infrastruktury  - powyższy  projekt  uchwały  zaopiniowała 
pozytywnie
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Edukacji – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Rewizyjna – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Statutowa – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie

Radny M. Plewa zapytał w jaki sposób właściciele garaży zostaną zmuszeni 
do wykupienia tych garaży.

Odpowiedzi udzieliła  insp. Agnieszka Karpeta. Stwierdziła, że właściciele 
zostaną  poinformowani  o  możliwości  wykupu  tych  działek.  W przypadku 
odmowy  zostaną  naliczone  im  opłaty  za  bezumowne  użytkowanie  gruntu 
gminnego.

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/

Ad.7e.
Pełnomocnik  Jadwiga Kopycka przedstawiła  projekt  uchwały  w sprawie 
przyjęcia  Programu  Współpracy  Gminy  Szydłowiec  z  organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2013 rok.

Przyjmując Program Współpracy Gminy Szydłowiec z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami, Rada Miejska w Szydłowcu deklaruje 
budowanie  dialogu  obywatelskiego,  chęć  umacniania  lokalnych  działań, 
stwarzania warunków do powstawania inicjatyw i struktur  funkcjonujących 
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na rzecz społeczności  lokalnej oraz wyraża intencję realizacji swych zadań 
ustawowych  w  ścisłym  współdziałaniu  z  organizacjami  pozarządowymi 
i innymi podmiotami.

Stowarzyszenia  i  fundacje  oraz  niesformalizowane  grupy  aktywnych 
obywateli podejmują cenne działania na rzecz lokalnej społeczności, dlatego 
współpraca  organizacji  pozarządowych  i  gminy  stwarza  szansę  na  lepsze 
realizowanie wspólnego celu, jakim jest poprawa jakości życia mieszkańców 
naszej  gminy.  Społeczna  aktywność  lokalnych  inicjatyw  obywatelskich 
przyczynia  się  do  pełniejszego  zaspokajania  potrzeb  wspólnoty,  sprzyja 
tworzeniu więzi  społecznych i  rozwojowi odpowiedzialności  za przyszłość 
gminy.

Opinie komisji:
Komisja  Infrastruktury  - powyższy  projekt  uchwały  zaopiniowała 
pozytywnie
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Edukacji – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Rewizyjna – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Statutowa – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/

Ad.7f.
Specjalista B. Boruszewski przedstawił proj. uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody  na  zawarcie  umowy  dzierżawy  gruntu  w  trybie  bezprzetargowyym 
stanowiącego własność gminy Szydłowiec na okres 10 lat.

Projekt  powyższej  uchwały  wynika  z  wniosku  POLKOMTEL  S.A. 
z siedzibą w Warszawie o przedłużenie dotychczasowej 10-cioletniej umowy 
dzierżawy na część  gruntu będącego własnością  gminy pod stacje  bazową 
telefonii komórkowej. Aktualna umowa wygaśnie z dniem 27 grudnia 2012 r. 
Pierwsza umowa z POLKOMTEL S.A. podpisana była  27 grudnia 1999 r.
Na podstawie § 2 uchwały Nr 142/XXV/2000 Rady Miejskiej w Szydłowcu 
z dnia 28 czerwca 2000 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania 
nieruchomości  gruntowych  zabudowanych  i  niezabudowanych  oraz 
wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata organ wykonawczy 
gminy tj. Burmistrz Szydłowca może podpisać umowę na dzierżawę gruntu 
na  okres  10 lat,  po wcześniejszym wyrażeniu zgody w formie  uchwały 
przez  Radę  Miejska  na  podstawie  delegacji  wynikającej  z  art.  37  ust.  4 
ustawy  z  dnia  21  sierpnia  1997  roku  o  gospodarce  nieruchomościami. 
(tj. Dz.U. z 2010 r. Nr 102, poz. 651 ze zm.) 
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Opinie komisji:
Komisja  Infrastruktury  - powyższy  projekt  uchwały  zaopiniowała 
pozytywnie
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Edukacji – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Rewizyjna – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Statutowa – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/

Ad.7g.
Skarbnik I. Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego

W budżecie  roku  2012  zaplanowano  pomoc  finansową  dla  Powiatu 
Szydłowieckiego  na  kwotę  1.000.000  zł  na  zadanie  inwestycyjne  pn. 
„Poprawa bezpieczeństwa,  dostępności  i rozwoju  na  drogach  powiatowych 
Powiatu Szydłowieckiego stanowiących połączenie z drogami: krajową Nr 7 
i drogą  wojewódzką  Nr  744  poprzez  przebudowę  drogi  powiatowej 
Nr 4015W  Szydłowiec-Mirów  Nowy  –  granice  województwa  na  odcinku 
Szydłowiec-Gąsawy  Rządowe”.  W  związku  z  powyższym,  aby  móc 
zrealizować  uzgodnione  wcześniej  zobowiązanie,  konieczne  jest  podjęcie 
uchwały w sprawie udzielenia tejże pomocy .

Opinie komisji:
Komisja  Infrastruktury  - powyższy  projekt  uchwały  zaopiniowała 
pozytywnie
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Edukacji – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Rewizyjna – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Statutowa – powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/

Ad.8.
Kier. Wydziału Sportu i  Turystyki  Centrum Kultury – Zamek Marek 
Zdziech przedstawił  Sprawozdanie  z  wykonania  zadań  z  zakresu  sportu 
szkolnego za 20011/2012 r. /w zał. do prot./

Radny M. Koniarczyk odniósł się do przedstawionego sprawozdania.
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Stwierdził,  że  jeśli  chodzi  o  klasyfikację  to  kolejność  się  zgadza,  ale 
punktacja nie do końca 
- miał zastrzeżenia jeśli chodzi o opiekunów, którzy sprawowali opiekę nad 
poszczególnymi zawodnikami – wkradł się błąd, ale powód wyjaśni z kier. 
M. Zdziechem.
-  stwierdził,  że  należy  wrócić  do  regulaminu  organizowania  gminnych 
zawodów sportowych. Na jednej z komisji była możliwość rozmowy na ten 
temat i wtedy otrzymał ten regulamin. Był on podpisany 1 stycznia 2004 roku 
i  był  konsekwencją  Zarządzenia  Burmistrza  z  dnia  23  stycznia  2004  r. 
Powiedział,  że  jest  on  nieaktualny  a  podstawową  rzeczą  jest  zapis  - 
koordynator  sportu  Maciej  Kapturski.  Trzeba  wrócić  do tego tematu  i  jak 
najszybciej zmienić ten regulamin 
- wspomniał, że wyniki osiągane zwłaszcza w biegach indywidualnych nie są 
tak odległe/dalekie/ W tych zawodach bierze udział całe Mazowsze.  To są 
najlepsi  biegacze  indywidualni  w  całym  Mazowszu.  W  poszczególnych 
kategoriach wiekowych bierze udział około 120 dzieciaków. Więc miejsce 14 
czy 39 jest bardzo dobrym miejscem.

Radny K. Gula stwierdził, że jest bardzo zadowolony, iż ten temat został 
poruszony na sesji. Że można się pochwalić naszą młodzieżą, nauczycielami 
i dobrymi  wynikami.  Natomiast  zaproponował,  żeby  sprawozdanie 
merytoryczno-finansowe z działań sportowych realizowanych przez Wydział 
Sportu i Turystyki Centrum Kultury – Zamek za 2012 rok kier. M. Zdziech 
przedstawił w styczniu 2013 roku.

Przewod. obrad ogłosił 10 min. przerwę w obradach.

Ad.9.
Burmistrz  A.  Jarzyński  przedstawił  informacje  ze  spotkania  wojewody 
mazowieckiego z samorządowcami województwa, które odbyło się w dniu 26 
listopada br. Jednym z tematów spotkania były konsekwencje zmiany ustawy 
o utrzymaniu czystości i porządku w gminie.
Znowelizowana ustawa weszła w życie 1 stycznia 2012 roku i wprowadza 
całkowicie nowy system gospodarowania odpadami. Przyjęta reforma polega 
na  przejęciu  przez  gminę  obowiązków  od  właścicieli  nieruchomości 
w zakresie  odbierania  odpadów.  Pozwoli  to  zwolnić  właścicieli 
nieruchomości  z  obowiązku  podpisywania  umów  na  odbiór  odpadów 
komunalnych  z  podmiotami  prowadzącymi  działalność.  W zamian  za  to 
mieszkańcy płacić będą opłatę a w zasadzie nowy podatek. Opłaty pobierane 
będą od wszystkich mieszkańców i firm z terenu danej gminy. Nowy system 
odbioru odpadów przewiduje obowiązek segregacji wytworzonych odpadów 
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na poszczególne  frakcje,  które  będzie  odbierała  gmina.  Dodatkowo należy 
zaplanować budowę Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych 
(PSZOK)  w  celu  umożliwienia  mieszkańcom  przekazywania 
wysegregowanych odpadów problemowych.
Nieprecyzyjne  zapisy  i  szereg  niejasności,  jakie  budzi  ustawa  przysporzą 
problemów  samorządowcom,  a  przede  wszystkim  mieszkańcom  brak 
określenia „mieszkaniec”, brak określenia „gospodarstwo domowe”.
Zdaniem  wielu  powinno  się  wydłużyć  vacatio  legis  ustawy  przynajmniej 
o rok. Również ze względu na kryzys i trudną sytuacją materialną ludzi ten 
termin  powinno się  przesunąć,  żeby gminy  mogły  się  lepiej  przygotować. 
Potężną  awanturę  wywoła  proponowana przez  ustawodawcę  jedna stawka. 
Niepokój  samorządów  budzi  także  przetargowy  system  wyboru 
przedsiębiorstwa  gospodarującego  odpadami.  Jeśli  gmina  posiada  własne 
spółki,  które  są  w  stanie  realizować  zadania  związane  z  odbiorem 
i zagospodarowaniem śmieci,  to  nie może robić  takich  przetargów. Gminy 
powinny mieć umożliwić zlecania odbioru odpadów spółkom komunalnym 
bez przetargu. 
W  związku  z  nowelizacją  ustawy  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku 
w gminach nadzorem Wojewody została objęta 1 uchwała, a RIO obejmuje 
nadzorem pozostałe uchwały rady w sprawie:
- wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty a także ustalenia stawki 
opłaty za pojemnik o określonej pojemności,

- terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za  gospodarowanie 
odpadami komunalnymi,

- określenia  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości.

Naczel. Kazimierz Piotrowski przypomniał, że z dniem 1 stycznia 2012 r. 
weszły w życie przepisy, nakładające na gminę nowe obowiązki w zakresie 
gospodarowania  odpadami.  Zmiany  w systemie  gospodarowania  odpadami 
komunalnymi  mają  sprawić,  że  nikomu  nie  będzie  opłacało  się  wyrzucać 
śmieci na dzikie wysypiska, bo wszyscy mieszkańcy będą objęci systemem 
zbierania  odpadów.  Celem  zmian  jest  również  zwiększenie  poziomu 
recyklingu i odzysku odpadów zebranych selektywnie, a także zmniejszenie 
masy odpadów ulegających biodegradacji kierowanych do składowania.
Dla  przeciętnego  mieszkańca  oznacza  to:  po  pierwsze,  odbiór  wszystkich 
śmieci za jedną stawkę /opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
zostaną  określone  uchwałą  rady  i  będą  jednakowe  dla  wszystkich 
mieszkańców./ Po drugie, niższe rachunki dla osób segregujących odpady. Po 
trzecie  zaś,  brak  konieczności  zawierania  samodzielnie  umów  z  firmą 
zajmującą się wywozem odpadów, bo zajmie się tym gmina.
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Nowelizacja  ustawy o utrzymaniu  czystości  i  porządku w gminach weszła 
w życie 1 stycznia 2012 r. Proces jej wdrażania ma potrwać do 18 miesięcy. 
Stwierdził,  że  mieszkańcy  gminy  o  nowych  zasadach  dowiedzą  się 
z kampanii informujących, z debaty przeprowadzonej w gminie z sołtysami 
i mieszkańcami.  Następnie  przedstawił  wyniki  przeprowadzonych  wśród 
mieszkańców ankiet, w których wskazywano jeden ze sposobów naliczania 
opłat za odpady. Poinformował, że ankiety zostały również rozdane sołtysom, 
aby sołectwa wypowiedziały się w sprawie sposobu naliczania opłat za odbiór 
śmieci.  Zainteresowani  mieszkańcy  Szydłowca  mogli  wypełnić  ankietę 
wchodząc  na  stronę  internetową urzędu.  Sześć  sołectw wypowiedziało  się 
wypełniając  ankietę.  Mieszkańcy  Ciechostowic,  Łazów,  Zdziechowa, 
Omięcina,  Korzyc  i  Woli  Korzeniowej  w 55  %  opowiedzieli  się  za 
naliczaniem  opłat  ryczałtowo  od  gospodarstwa  domowego.  Spośród  osób, 
które wypełniły ankietę podczas akcji przeprowadzonej na Rynku Wielkim 
-51 % mieszkańców uznało,  że najwłaściwszy sposób naliczania to ten od 
ilości  osób  zamieszkujących  daną  nieruchomość.  Taką  samą  odpowiedź 
zaznaczyło 54 % biorących udział w ankiecie internetowej. 
Zaproponował, aby radni wypowiedzieli się, przedstawili swoje propozycje, 
co do wyboru metody naliczania opłat. Przypomniał, że można: 

- od osoby 
- od ilości zużytej wody 
- od powierzchni lokalu mieszkalnego 
- ryczałt od gospodarstwa domowego.

W wyniku  dyskusji  poddano  pod  głosowanie  metody  i  sposób  naliczania 
opłat:
od osoby: za – 8 głosów
od zużycia wody: za – 0 głosów
od pow. lokalu: za – 0 głosów
od gospodarstwa domowego: za – 2 głosy

Na  sesji  radni  dyskutowali  także  o  częstotliwości  odbioru  odpadów 
komunalnych. Rozmawiano też o rodzajach koszy i  worków do segregacji 
odpadów, ilości i pojemności ich oraz rozstawieniu pojemników na drogach 
publicznych.  Dyskutowano  również  o  sposobach  segregacji  odpadów oraz 
ilości i lokalizacji  na terenie gminy punktów selektywnej zbiórki odpadów 
komunalnych.
Na zakończenie stwierdzono, że radni na posiedzeniach komisji przeanalizują 
przygotowane przez Wydz. Kom. obydwie opcje, a na kolejnej sesji podejmą 
decyzję,  który  sposób  naliczania  opłat  za  odpady  komunalne  będzie 
wprowadzony do funkcjonowania w gminie. 
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Ad.10.
Radny P. Bloch zapytał czy można podjąć uchwałę w sprawie ograniczenia 
godzin  otwarcia  lokali  gastronomicznych,  które  znajdują  się  w  zwartej 
zabudowie  w  mieście  szczególnie  przy  ulicy  Radomskiej,  bo  w  innych 
miejscach nie ma takiego problemu. Przy ulicy Radomskiej znajduje się lokal 
gastronomiczny,  który jest  dosyć uciążliwy dla mieszkańców tego samego 
budynku,  bo  lokal  znajduje  się  na  parterze.  Ludzie  mieszkają  „ściana 
w ścianę” z lokalem gastronomicznym. Nadzór budowlany umywa ręce od 
tego  problemu.  Użytkownicy  tego  lokalu  wychodzą  z  niego  w godzinach 
prawie porannych. Są skargi oraz są zdjęcia wykonane przez osobę obrażaną 
przez tych opuszczających lokal. 
Z tyłu za tym lokalem znajduje się komin wychodzący od pieca, w którym 
robi się pizzę. Ten komin jest fatalnie zlokalizowany. Znajduje się pod oknem 
i wielokrotnie leciały z niego iskry. Izolacja na tym kominie jest w fatalnym 
stanie i może zagrażać zapaleniem budynku. 
Kwestia tego lokalu polega na tym, że są organizowane dyskoteki i dansingi 
do  2-3  godz.  nad ranem.  Lokal  ten  ma  pozwolenie  tylko na  prowadzenie 
gastronomii, bez możliwości organizowania imprez. 
Spytał, co można w tej sprawie zrobić pomijając uchwałę Rady Miejskiej.

Radny  K.  Gula  złożył  zapytanie  w  sprawie  oświetlenia  na  obwodnicy. 
Stwierdził, że coś z tym trzeba zrobić, bo lampy nie świecą a za oświetlenie 
gmina musi płacić. 
- w sprawie zakazu zatrzymywania się przy przedszkolu przy ul. Wschodniej. 
Do  radnego  zgłosili  się  rodzice,  których  dzieci  uczęszczają  do  tego 
przedszkola.  Mają  problem,  gdy  odwożą  dzieci  do  przedszkola.  Na  tym 
odcinku ulicy można się zatrzymywać po drugiej strony, nie po tej gdzie jest 
przedszkole. Do chwili obecnej było bardzo dobrze a teraz po zmianie jest 
źle.

Radny T. Poziomkowski  poinformował, że osobiście wydawał pozwolenie 
właścicielowi lokalu panu Woźniakowi, ale na pizzerię. Żadna inna funkcja 
nie  była  brana  pod  uwagę.  Stwierdził,  że  temu  trzeba  się  przyjrzeć. 
Prawdopodobnie samowolnie zmienił sobie sposób użytkowania lokalu.
-  Przy  ul.  Wschodniej  i  Kolejowej  stoi  bardzo  ładny  budynek  Centrum 
Multimedialno-Biblioteczne.  Obok  tego  budynku  znajduje  się  plansza 
z planem Szydłowca w opłakanym stanie. Przy takim budynku nie przystoi, 
aby ona tam się znajdowała. 

Radny L. Jakubowski  na ul. Podgórze przy drodze powiatowej po prawej 
stronie przy zalewie znajdują się krzaki oraz leżą nieuprzątnięte liście. Krzaki 
zasłaniają  widoczność  i  zagrażają  bezpieczeństwu  użytkowników  dróg. 
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Zapytał, czy nie można zobowiązać zarządcę drogi do uporządkowania tego 
odcinka? 
- przyłączył się do interpelacji radnego P. Blocha. Będąc na dyżurze zgłosiły 

się  do  niego  osoby,  które  mówiły  o  kłopotach  z  lokalem  przy 
ul. Radomskiej. Warto byłoby się tą sprawą zainteresować.

- skręt  w  prawo  z  ul.  1  Maja  w  ul.  Ogrodową  Zapytał  czy  jest  jeszcze 
zasadne,  aby  ta  funkcja  pozostała.  Nie  ma  tam obecnie  takiego  dużego 
ruchu,  samochodów  dostawczych.  Warto  byłoby  zastanowić  się  nad 
przywróceniem poprzedniego projektu organizacji ruchu drogowego.

 
Radna  I.  Świątkiewicz-Woda  poinformowała,  że przy  wyjeździe 
z ul. Kolejowej w stronę Skarżyska na chodniku przy ul. Kościuszki parkują 
samochody. Kompletnie nie widać, co się dzieje po lewej stronie. Zapytała, 
czy można tam postawić znak zakazu postoju. 

Radny M. Plewa 
1) jest  w  budżecie  pozycja  „opracowanie  dokumentacji  technicznej 

budynku  socjalnego  zlokalizowanego  przy  ul.  Piaskowej”  na  kwotę 
25 tys. zł.  Kończy się rok i  radny chciałby dowiedzieć się,  co za te 
pieniądze  zostało  zrobione.  Radni  nie  mają  wiedzy  na  ten  temat. 
Zwrócił się o odpowiedź w formie pisemnej.

2) już  minął  rok  jak  zostało  oddane  Centrum  Informacji  Biznesowej. 
Budynek sprawia wrażenie, że nie jest zagospodarowany. Chciałby się 
dowiedzieć, kto zagospodaruje ten budynek i kiedy. Czy prawdą jest, 
że  ewentualne  nie  zagospodarowanie  tego budynku w odpowiednim 
czasie spowoduje, że dotacje unijne należy zawrócić. Spytał, po jakim 
czasie należałoby zwrócić te pieniądze.

3) jest koniec listopada a radni nie mają proj. budżetu. Zapytał kiedy radni 
otrzymają projekt budżetu. 

Radny  M.  Koniarczyk  przypomniał,  że  na  to  pytanie  nie  otrzymał 
odpowiedzi i je powtarza - na jakim etapie są prace dotyczące przygotowań 
do przetargu na dostawę energii.

Ad.11.
Odpowiedzi  na  złożone  interpelacje  i  zapytania  udzielił  burmistrz 
A. Jarzyński:
- radnemu  P.  Blochowi  –  lokal  gastronomiczny  przy  ul.  Radomskiej. 

Poinformował,  że  zna  doskonale  ten  temat.  Kilkakrotnie  była  u  niego 
właścicielka tej posesji i jej córka. Lokal nie jest graniczący przez ścianę 
z p.  I.  Szeloch.  Były  podejmowane  kroki  włączając  w  to  patrole  Straży 
Miejskiej  i Policji.  Podziela  niepokój  pani  I.  Szeloch.  Córka  robiła 
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wielokrotnie  zdjęcia,  była  u  naczel.  T.  Poziomkowskiego  itd.  To  należy 
w tej  chwili  do  dwóch  instancji  powiatowych  -  jedna  to  Powiatowy 
Inspektor  Nadzoru  Budowlanego  a  druga  to  jest  Policja.  Jeśli  występuje 
zakłócanie porządku publicznego to gmina nic do tego nie ma, ani nawet 
nasza Straż Miejska. Zaapelował o wystosowanie wspólnego pisma, które 
podpisane będzie przez przewod. A. Łyczka, przez burmistrza,  w którym 
jasno  zostanie  określony  problem i  jedno  pismo  skierowane  zostanie  do 
Woj. Nadzoru Budowlanego, a drugie do Komendy Pow. Policji i może ktoś 
się tym zajmie. Radnemu P. Blochowi odpowiedział, że to jest trudny temat. 

- Guli  w sprawie  oświetlenia  na  obwodnicy.  Toczy  się  dyskurs  pomiędzy 
Generalną  Dyrekcją  Dróg  Krajowych  i  Autostrad.  Sąd  administracyjny 
wypowiedział się jednoznacznie ze przy drogach takich jak jest droga nr 7 
i przy ekspresowych za oświetlenie odpowiada GDDKiA. Poinformował, że 
gmina nie będzie płacić, bo to jest kompetencja i obowiązek GDDKiA. 

- zakaz  zatrzymywania  się  przy  przedszkolu  –  jest  to  problem zagrożenia 
bezpieczeństwa,  jeśli  puszcza  się  dziecko  przez  ulicę.  Jutro  dokonana 
zostanie  wizja.  Jeśli  trzeba  będzie  to  zmieni  się  te  znaki,  bo  przede 
wszystkim powinno być bezpiecznie.

- radnemu Poziomkowskiemu – plansza przy ul. Wschodniej/Kolejowej nie 
jest  własnością  gminy.  Jest  własnością  firmy,  która  dostała  kiedyś 
pozwolenie  na  zainstalowanie.  Służby  gminy  poszukają,  kto  jest 
właścicielem i zaproponują albo uaktualnienie albo definitywne zdjęcie. 

- radnemu L. Jakubowskiemu w sprawie ul. Podgórze, zostanie skierowane 
odpowiednie pismo z informacją,  że na sesji  została  złożona interpelacja 
w tej sprawie i żeby to zostało uregulowane. 

- skręt w prawo od ulicy 1 Maja, też należy wykonać wizję lokalną, jest za 
tym żeby to unormować.

- skręt  ul.  Kolejowa,  lokal  o  takim  potencjale  został  dopuszczony 
w zabudowie zwartej. i to jest problem. Powinien być parking. Ale to nie 
gmina wydaje pozwolenie. Po wizji lokalnej trzeba to unormować.

- radnemu  Plewie  odnośnie  budynku  socjalnego  –  otrzyma  odpowiedź  na 
piśmie.

- budynek Centrum Informacji  Biznesowej budzi zainteresowanie. Wniosek 
unijny  polega  na  tym,  że  nie  zawsze  uzyskując  dofinansowanie  mamy 
możliwość tym budynkiem zarządzać czy administrować. Gmina nie może 
prowadzić działalności konkurencyjnej wobec własnych obywateli. Gmina 
jest  zobowiązani  do  zorganizowania  tzw.  przetargu  na  operatora.  Taki 
przetarg został juz otwarty i zamieszczony na stronach internetowych. Teraz 
trzeba czekać żeby ktoś się zgłosił, ktoś, kto mógłby zarządzać tego typu 
budynkiem zgodnie z tym, co było w założeniach projektu. Podobna rzecz 
będzie  z  budynkiem  hotel  „Pod  dębem”  jak  również  z  „Piwnicą 
Szydłowiecką”. 
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- radnemu M. Koniarczykowi – kiedyś została powołana grupa ludzi, którzy 
mieli się zająć tym tematem tzn. dostawą energii i ogłoszeniem przetargu. 
Nie  wie  jak  to  wygląda  w  chwili  obecnej.  Wiadomo,  że  Gmina  pewne 
oszczędności może z tego tytułu uzyskać.

- proj. budżetu na 2013 rok, stwierdził, że będzie prosił o uchwalenie go do 
końca  roku.  Został  spięty  i  złożony  zgodnie  z  obowiązującymi 
wymaganiami 15 listopada br. Projekt jest bardzo trudny. W najbliższych 
dniach radni go otrzymają. 

Radny  K.  Gula spytał  na  ile  skuteczny  jest  monitoring  usytuowany  na 
budynku  ratusza.  Teren  jest  bardzo  zanieczyszczony  po  sobotnich 
spotkaniach młodzieży a szczególnie to widać w niedzielę rano. Czy Straż 
Miejska ma podgląd u siebie w siedzibie? Czy nie byłoby dobrym pomysłem 
żeby mieli u siebie podgląd na płytę rynku? 

Burmistrz  odpowiedział,  że  gdy będzie  modernizowana  cała  płyta  Rynku 
Wielkiego,  zasadnym  byłoby  zrobić  iluminację  ratusza,  pomnika 
T. Kościuszki,  dwóch pręgierzy,  hotelu „Pod dębem” oraz  ten monitoring. 
Ale trzeba pamiętać, że to jest pewien koszt. Jest za tym, żeby to było wraz 
z centralą  w  siedzibie  Straży  Miejskiej  a  nawet  rejestratory.  Istniejący 
monitoring nie ma takiej dobrej jakości odwzorowania obrazu. To są proste 
kamery ustawione w jeden punkt. Obraz z tej kamery nie jest czytelny i nie 
jest  dowodem w sprawie,  bo rozdzielczość tego zdjęcia jest  słaba.  To jest 
dobry  pomysł,  żeby  o  tym  pomyśleć,  gdy  będzie  robiona  płyta  rynku. 
Właściciele  kamienic  w rynku mobilizują  się  i  remontują  swoje  elewacje. 
Rynek zmieni swój obraz w latach 2013-2014. 

Radny M. Plewa  przypomniał, że nie otrzymał odpowiedzi na drugą część 
swojego pytania.

Burmistrz  A.  Jarzyński  odpowiedział,  że  nic  takiego  nie  ma  jak  zwrot 
dotacji unijnych i radny nie musi się martwić. 

Ad.12.
Przewod. obrad poinformował o pismach, które wpłynęły do RM:
- pismo Stowarzyszenia Sportowego Tańca Towarzyskiego działającego przy 

Szydłowieckim  Centrum  Kultury  i  Sportu  –  Zamek  w  Szydłowcu 
o uwzględnienie Stowarzyszenia przy przyznawaniu stypendiów i nagród za 
osiągnięcia sportowe.

- informacja  Spółki  „Wodociągi  i  Kanalizacja”  ze  spotkania  z  Komisją 
Infrastruktury Rady Miejskiej na oczyszczalni ścieków.
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- pismo Wspólnoty Mieszkaniowej przy ul. Jachowskiego 14 skierowane do 
Burmistrza Szydłowca a do wiadomości  Przewodniczącej  Rady Miejskiej 
w sprawie nieudostępnienia dokumentów przez dyrektora SZUK.

Ad.13.
Radna K. Bednarczyk zwróciła uwagę, że tablicę informacyjną „Szydłówek” 
należy  przenieść  za  ulicę  Piękną  jadąc  od  Szydłowca,  gdyż  obecne 
usytuowanie powoduje dezinformację. 

Poinformowała, że najbliższa sesja odbędzie się w dniu 19 grudnia a sesja 
budżetowa w dniu 28 grudnia 2012 roku.

Ad.14.
Na tym porządek XXII sesji został wyczerpany.

Przewod.  obrad zamknął  obrady  wypowiadając  formułę  „Wysoka  Rado, 
zamykam XXI sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu”

Czas trwania sesji od godz. 1400 do godz. 1810

Rada podjęła uchwały od Nr 140 do Nr 146/XXII/12 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak.

 Protokołowała: Przewodniczący obrad:
    Krystyna 
Jachowska- Sadura          Artur Łyczek 
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